
 

EMPL JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Koht: EMPL, Wagenküll hotell 

Aeg: 13.11.2024, 12.30-14.30  

 

Osales 14 juhatuse liiget:  Ando Jukk, Gert Rahnel, Ivar Dembovski, Jaak Nigul, Jaan 

Kers, Jaano Haidla, Jüri Külvik, Lauri Raid, Linnar Pärn, Mait 

Kaup, Martti Kork, Rain Pärn, Silver Rõõmussaar  

Puudus:  Tõnu Saaber, Meelis Kall, Marko Kajandu, Raul Kirjanen, 

EMPL tegevmeeskond Henrik Välja, Helena Täär, Jaan Lindmäe, Gea Otsa, Pille 

Meier, Triinu Tähe 
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1. INFOD 

• Kohtumine Majandusminister Erkki Keldoga – enamus meie muresid ei 

kuulu tema ministeeriumi haldusalasse. See on ehk meile väljakutse 

mõtlemiseks kuidas MKMi roll saaks olla suurem. Iseenesest oli kasulik käik. 

Meile oli antud 45 minutit, Graanul Investi arvelt. Liiduna ei olegi eraldi aega 

kohtumiseks saanud. Avatud suhtlema persoon. Mõjutegevus on tähtis. Lubas 

teemad endaga kaasas kanda ja välja öelda. Seoses kliimaseadusega hoida 

majandusmetsade osakaal.  Meil on vaja sektorina,  et RMK nõukogus oleks 

tööstusharu esindaja, juhatusest või mujalt, aga et oleks meie tööstusharust 

tulnud inimene. Energiamajandus ja toetused, mis seal täna on, need mis on 

otseselt Keldo all. Toetustest rääkides, mis puudutab kogu sektorit on 

päikesepargid ja salvestamine.  

Keskmise ettevõttega võrreldes oleme väga suured energiatarbijad.  

• Kohtumine Taristuminister Vladimir Svet-iga – 60 t veod, puidust ehitamine. 

Temale läheb väga korda elementidega rekonstrueerimise idee. Kui tahame 

temaga tulemuslikult koostööd teha, siis see on teema, kus tasub silma peal 

hoida. Konverentsil oli samuti tema kõne igati asjakohane meie jaoks. Hoonete 

renoveerimise osa üle tundis ta väga uhkust, et seda saaks puidust teha. Kui on 

patrooni vaja, kes seda teemat kannaks, siis Svetiga tasuks hoida sidet. Kas 

metsa ja puidust ehitamise vahelisest seosest saab aru? Tulevikupotentsiaaliga 

poliitik.  

• Kohtumine Euroopa Komisjoni riigiraporti delegatsiooniga – viimases 

raportis Eesti kohta toodi välja et LULUCF eesmärki ei täideta. Väga laia 

profiiliga osalejatega kohtumine ja süvitsi ei saanud teemadega minna. Ütlesid, 



 

et väga ootavad positsioonipabereid, kus selgitada miks LULUCF ei ole Eestis 

pikas vaates rakendatav. Loodame selle kiiresti kokku kirjutada.  

• Kohtumised KLIM ametnikega kliimaseaduse, metsaseaduse ja LKS 

teemadel – suhteliselt regulaarsed kohtumised erinevate ametnikega. 

• EL Biotsiidi kasutamise konsultatsioonile EMPL sisendi koostamine 

• KLIM ning Regionaal ja Põllumajandusministeeriumiga istandike teemal 

kohtumine.  

• Rohetiigri maakasutuse teekaardi koostamine – osaleme metsanduse osa 

töörühmas ja kirjutame puidu väärindamise osa.  

• “Building the bioeconomy together” seminar Brüsselis – kohal oli 130 osalejat. 

Fibenol osales paneeldiskussioonis, hea, et Eesti sai sellise skaalaga üritusel olla 

pildis. Eesti mainekujundus. Töö jätkub vabalt organiseerumise vormis, 

juriidilist keha ei ole, on initsiatiivgrupp.  

• Kohtumine Tallinna Sadamaga – neil on Muugal ja Paldiskis vaba maad, 

ootavad tööstusinvesteeringuid. Tallinna sadama A terminali ehitus, mis algselt 

oli plaanitud puidust on tehtud terasele ümber, Erik kohtub sadama 

ehitusprojektide eest vastutajaga. Pakkusid ka kevadiseks üldkoosolekuks enda 

ruume ja sadama ringkäiku.  

• Reaalajamajanduse toetuse taotlus sisse antud – andsime sisse rahataotluse 

et küsida raha e-veoselehe süsteemi arendamiseks. 40 päeva menetlevad. 

Küsisime 77 000 €.  

• RMK raiemahu trendid: 2025 9200 ha; 2026 8500 ha – uuendusraie numbrid. 

RMK ütles, et on keeruline, mahud on kukkumas.  

• EUDR edasilükkamine – homme on see Euroopa parlamendis hääletusel. 

Sakslased on sisse kirjutanud ka 6 muudatusettepanekut. Hoiame silma peal, 

kuidas homme hääletus läheb ja mis sellest kõigest saab. Loodavad et homme 

tuleb positiivne otsus, et aasta lükatakse edasi ja siis saab vastavalt ettepankutele 

määruse lahti võtta.  

 

• Toimus Puitarhitektuuri konverents 

• ~360 külastajat. Läks üle ootuste hästi. Saal oli täis, programm oli 

asjakohane ja huvitav. 

• Tagasiside positiivne, väga hea sektori turundusüritus ja mainekujundus.  

• Lisaks Eesti turundamine väliskülalistele 

• Konverentsi avas Kliimaminister Yoko Alender 

• Väljakutseks TALTECH uuringute tulemusel hinnang, et puidust 

ehitamine ei ole oluliselt keskkonnasõbralikum betoonist. Tuleb minna 

konstruktiivseks. Betoon ja puit sümbioosis.  

• Aasta Puitehitis 2024 Rae Gümnaasium, auhinna andis üle Vladimir Svet 

• Soomes ja Rootsis on alustatud linnurahuga seoses läbirääkimisi 

huvigruppidega (Eesti kohtuvaidlus mille raames küsiti hinnangut Euroopa 

Kohtult) 

 



 

2. FSC metsamajanduse standardi uuendus 

• kuni järgmise sügiseni on RMK-l FSC sertifikaat.  

• Kuna Eesti metsastandard kinnitati tingimustega ja uue standardi sõnastuses on 

metsamajandajal võimalus mitte tuvastada põlisrahvaid, siis analüüsime tingimusi FSC 

raames kogukondadega läbirääkimisel ja kokkulepete sõlmimisel, lisaks suhtleme 

audiitoriga, kuidas ta uut standardit tõlgendab ja hinnata kavatseb.  

• Tõehetk on sügisene audit, kus selgub, milliseid reaktsioone audiitoris ja huvirühmades 

tekitab RMK „analüüs põlisrahvaste (mitte)esinemisest riigimetsa aladel“.  

• Praegu ütlevad spetsialistid, et tõenäoliselt on võimalik FSC standardi nõudeid täita 

ilma, et peaksime selleks Eestis põlisrahvaid tunnustama aga tõe kriteerium on audit.  

 

3. Juhatuse kandidaadid 

 

• Linnar Pärn – Eesti Maaülikool 

• Gert Rahnel – Combiwood Grupp OÜ 

• Mikko Miettinen – UPM-Kymmene Otepää OÜ 

• Lauri Raid – VKG Fiber OÜ 

• Jaan Kers – TalTech 

• Jaak Nigul – Tarmeko Spoon AS 

• Meelis Kall- Luua Metsanduskool 

• Rain Pärn – AS Estonian Cell 

• Marti Piirimäe – Roger Puit AS 

•  Jaano Haidla – Graanul Invest AS 

•  Martti Kork – Barrus AS 

•  Ivar Dembovski – Rait AS 

•  Eveli Opmann – Puidukoda OÜ 

•  Jüri Külvik – Lemeks AS 

• Mait Kaup – Warmeston OÜ 

• Ando Jukk – Estonian Plywood AS 

 

 

 

 

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


